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Verksamhetsberättelse för 2020 
Styrelsen för Svenska Stövarklubben får härmed överlämna följande berättelse över 
klubbens förvaltning och aktiviteter under 2020 vilket är klubbens 108:e verksamhetsår. 

Styrelsen har bestått av följande personer t o m 2020-08-30 

Owe Karlsson Ordförande och avelsansvarig 

Carina Adolfsson Kassör 

Tomas Lööf Vice ordf, utställnings- och jaktprovsansvarig, infoansvarig samt 
domaransvarig. 

Gunnar Pettersson Sekreterare PR-, material och medlemsansvarig 

Andreas Johansson IT ansvarig, bitr avelsansvarig 

Peter Ledin  Evenemangsansvarig 

(styrelsens slutord, se bilaga 1) 

Interimstyrelse 2020-08-30—2020-11-10 

Cenneth Quick ordförande 

Gottne Lindgren sekreterare 

Leif Lundholm kassör, infoansvarig mm 

(interimsstyrelsens verksamhetsberättelse, se bilaga 2) 

Styrelsen har bestått av följande personer from 2020-11-10 

Rolf Karlsson  ordförande 

Peter Hermansson v ordförande, info- och medlemsansvarig 

Lill Wiklund  kassör 

Marita Lithander sekreterare 

Petra Högberg ungdomsansvarig, ansvarig för rävsektion 

Thomas Larsson regelansvarig, domaransvarig 

Thomas Eriksson utställningsansvarig 

Daniel Bohlin avelsansvarig 

Leif Lundholm IT-ansvarig 
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Styrelsens arbete och organisation 2020-11-10—12-31 

Ordförande, sekreterare och ledamot för vad ärendet gäller har utgjort styrelsens 
Arbetsutskott som handlagt löpande ärenden av akut karaktär som sedan rapporterats till 
styrelsen för godkännande. Ordförande och kassör har varit firmatecknare för klubben. 
Styrelsen har haft ett gemensamt ansvar för verksamheten. Styrelsen har hållit 5 
protokollförda möten, samtliga har varit digitala.  

Styrelsen har i övrigt verkat efter SvStk stadgar och av Fullmäktige fattade beslut. 

 

Revisorer 

Revisorer valda av Fullmäktige 2020-11-10 var Ernst&Young, förtroendevalda revisorer var 
Örjan Strömberg och Jimmie Guttormsson som revisorssuppleanter Gottne Lindgren och 
Rolf Johansson. 
 

Valberedning 

Valberedning valda vid Fullmäktige 2020-11-10 var Mikael Petersson, sammankallande, 
Lennart Ragnarsson, Olle B Häggkvist, Michael Barchéus och Rolf Johansson. 

 

Ekonomi 

I separat upprättad årsredovisning för räkenskapsåret 2020-01-01—2020-12-31 redovisas 
det ekonomiska utfallet under perioden. Årets resultat visar ett överskott på  
759 325,68 kr. Styrelsen föreslår att årets överskott överförs i ny räkning. 
 

Jakt och politik 

En sammanfattning för hela perioden 2020-2021 redovisas i 2021 års handling med 
anledning av att nya styrelsens del i 2020 bara är från 10 november fram till nyår. 

Rolf Karlsson  

ordförande 
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Rapport från ungdoms- och rävsektionen 

Under året som har bestått av pandemi så har verksamheten varit sparsam. Vi får se framåt 
inför kommande säsong och hoppas att vi ska kunna ha en verksamhet med mer 
ungdomsverksamhet. Det som är nytt för oss är att vi försöker att få igång en rävsektion då 
vi märkt att ungdomar verkar tycka att det är en jakt som lockar mer. Vi är i dagsläget precis i 
uppstarten av det och hoppas att det ska kunna hjälpa till att locka ungdomar (och även 
äldre) att upptäcka våra fina jaktformer med stövarna.  

Vi hoppas att kommande år ska se bättre ut och att vi ska kunna ha större engagemang och 
försöka att locka ungdomar till oss i svenska stövarklubben. 

Petra Högberg 

IT  

Den del av verksamhetsåret som den nya styrelsen har regerat har i stort gått åt till att 
kartlägga vilka IT-system som används och skaffa behörigheter till dessa. Ett stort arbete har 
lagts till att försöka förstå alla rutiner med kassaflödet. Dvs fakturering av annonsörer, 
lokalklubbar mm. Utbetalningar av medlemsavgifter, annonsförsäljning osv.  

Vi har etablerat kontakt med leverantörerna av Hundprov och Hittastövare för att göra det 
möjligt att hjälpa lokalklubbarna med support och försöka överta det arbete som Andreas 
Johansson ledde. 

Vidare har vi gjort en ny hemsida. Ett av målen har varit att det ska vara enkelt för 
nuvarande och kommande administration att underhålla sidan och inte vara beroende av 
utomstående. 

Planer finns att under verksamhetsåret 2021 bilda en IT-kommitté som ska se över behoven 
av verksamhetssystem för administration av jaktprov och utställningar. 

Leif Lundholm 
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Information 

Medlemsantalet för 2020 landade på 4620 st. En minskning med 248 från föregående år. 
Trenden är hela tiden tyvärr nedåtgående, och beror nog till stor del på vargproblemet samt 
generationsskiften. 

 

 

 

Turbulensen inom Stövarklubben har kanske även den haft en viss effekt. Vi i nya styrelsen 
hoppas naturligtvis att vi kan ändra på den negativa trenden och få flera, framförallt unga 
rävjägare att bli medlemmar, men det kan nog ta sin tid.  

Resultatboken för 2020–2021 gavs ut så som den sett ut för ett antal år sedan med 
detaljerade jaktprovsresultat. Planer för ett nytt rapporteringssystem gällande jaktprov och 
utställning är på gång, liksom en ny version av Hitta Stövare.  

 

Rolf Karlsson 

 

 

 

Utställningar 2020 

Utställningsverksamheten har som bekant legat nere under hela 2020 så när som på ett par 
utställningar. Antalet bedömda hundar på utställning är därför mindre än 50 totalt. 

Lokalklubbarna har i olika omfattning genomfört exteriörbedömning riktat mot de individer 
som skulle gå i avel.  
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All denna verksamhet har präglats av anpassning till en Coronasäker verksamhet. 

Övrig verksamhet har gällt planering av utställningar 2022 där SKK krävt att avståndet mellan 
utställningar skall vara 30 mil. Efter ett omfattande arbete är nu utställningarna för 2022 
godkända. 

Arbetet med utställningar 2023 pågår och avslutas under sommaren för att redovisas till SKK 
i höst. 

Thomas Eriksson 

Utställningsansvarig 

 

Jaktprov 2020-2021 

Denna säsong har präglats av Covid -19 vilket kanske inte påverkat 

provverksamheten ute i lokalklubbarna däremot har SvStk tvingats ställa in SM 
tävlingarna för både hare och räv. Vilka kommer att genomföras under hösten 

2021 

Statistik enligt nedan, elitklassen delas på 2 då filerna kommer som 2 öklprov. Går det 

inte att dela med två innebär det att hundar inte startar dag 2. Vi jobbar på att systemet 

skall visa dragen hund. 

 

 

Drevprov 

 

Klass Ukl Ökl Ekl Totalt 

Ras Barmark /Snö Barmark/Snö Barmark/Snö  

Dunker  1 1 1 5 

Finsk stövare 40 18 140 102 229 147 676 

Gotlandstöv 1 1 1    3 

Hamiltonstöv 14 14 103 59 173 86 456 

Hygenstövare     2  2 

Schillerstövare 4 4 21 15 23 15 82 

Luzerner 2 1 20 14 26 30 93 

Schwyzerstöv     
 

1  3 

Smålandsstöv 1 5 15 20 10 9 60 

Gotland 

(rasvård) 

       

Estnisk stöv   1  1  3 
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Summa 62 43 303 217 466 298 1389 

 

 

Särskilt Rävprov 

 

Xlass SR ukl SR SR ekl Totalt 

Ras Barmark Snö Barmark Snö Barmark Snö  

Am Foxhound  1 3 1   5 

Finsk stövare 8 9 27 39 13 18 114 

Hamiltonstöv 1  13 6 2 2 24 

Russkaja Gon   2     
 

Schillerstöv  4 16 27 17 34 98 

Smålandsstöv 1 2 2 4   9 

Treeing W C  1     1 

Gotland (rasv)     2  2 

Schiller 

(rasvård) 

     3 3 

Summa 10 17 63 77 34 57 258 

 

 

 

 

 

 

 

RR prov 

 

Ras Antal prov 

Finsk Stövare 105 

Hamiltonstövare 61 

Schillerstövare 27 

Luzernerstövare 11 

Smålandsstövare 12 

Treeing W C  
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GotIand+GotIand rasvård 2 

Dunker 1 

Schiller rasvård 1 

Russkaja Gon 1 

Schweizerstövare 1 

Summa 224 

(Med reservation för något fel) 

 

Nya drevprovsdomare 

Domarkåren har återigen blivit ett år äldre och det behövs föryngring. Tillströmningen av nya 
har dock varit god och vi har under 2020 fått 12 nya domare till oss. 

Thomas Larsson 

Regel- och domaransvarig 

 

Rapport Avelsverksamhet 2020 

När vi sammanställer registreringar från 2020 ser vi en fortsatt nedåtgående trend. Eftersom 
2020 var ett mycket speciellt år i pandemins tecken. Där resandet inom landet var mycket 
begränsat är det troligt att en del av minskningen av antalet registreringar beror på det. 

Men vi Tar nya tag och hoppas på ett Coronafritt nästa år.  
Trotts ”tappet” riktar vi ett tack till engagerade uppfödare, hanhundsägare, valpköpare och 
alla övriga inom Svenska Stövarklubben och i Rasföreningarnas organisationer! 
 

Kontakt med Avelsråd och rasföreningar  

Kontakten med avelsråden har som tidigare främst varit via mejl och telefon.  
Inom avelskommittén hölls ett möte i början av 2020. I slutet av 2020 kontaktades 
Avelsråden och kallades till möte via länk i början av 2021. 
 

Respektive avelsråd har i sitt uppdrag att hålla kontakt med sin egen rasförening. 

 
  Registreringar 2010 – 2020 
  Statistiken hämtad ur SKK Avelsdata. Senaste uppdateringen är från 2020 04 11 

   ÅR 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Hamiltonstövare 258 256 241 240 205 265 234 262 184 237 155 
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Schillerstövare 77 101 134 96 87 142 131 77 113 79 95 

Smålandsstövare 78 58 63 40 70 31 97 79 61 54 59 

Gotlandsstövare 9 19 16 19 1 10 9 5 5 12 7 

Finsk stövare 461 353 346 380 315 376 447 398 359 367 332 

Luzernerstövare 63   31   47   48   27     29 31      40 26 19 39 

Schwyzerstövare 1 2 3 10 5 0 0 0 6 0 0 

Dunkerstövare 1 16 14 2 0 2 0 4 2 3 3 

Haldenstövare 0 4 0 0 1 0 2 0 0 0 0 

Hygenstövare 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 1 

Bernerstövare 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Jurastövare 7 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

American Foxh. 14 11 25 1 10 48 19 21     35  1 6 

Istaski kratk. 
gonic     1 0 0 0 0 0 

0 

Russkaja gontjaja 9 47 16 3 22 25 2 22 16 2 0 

Summa 978 898 905 840 744 928 972 908 807 784 697 

      
  

Kommentar till registreringar 2019 – 2020              

Finsk stövare, Hamiltonstövare samt Gotlandstövarna minskar i antalet registreringer mot 
föregående år.  

Medan Schillerstövare, Smålandstövare, Luzerner och Am Foxh ökar i antalet registreringar. 

Dunker ligger oförändrade. 

 
36 st. stövare är importerade under 2020, vilket är en minskning med 18 mot föregående 
år. Finsk stövare har flest importer Tot 22 st.  Luzerner 6 st.   Hamilton 4 st. Dunker 3st 
American Foxh., 1 st.  . 
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Kontakt med Svenska kennelklubben (SKK) 
Kontakten med SKK har varit i frågor och i ärenden där vi blivit tillfrågade som remissinstans 
och frågor som inkommit från enskilda hundägare. 
Undertecknad och utsedda avelsråd har under hela året arbetat med att uppdatera RAS,                
( SKK:s Rasspecifika avelsstrategier). SKK har uppdaterat de RAS som inkommit.  

 

Vi hade en uppåtgående trend från 2014 till 2015 och 2016, men viker fortsatt av nedåt, 
2017, 2018, 2019 & 2020 mot årets 697 registreringar 

 

 

HD – statistik 1997 – 2020 

Hamilton – Gotland - Schiller – Småland - Luzern och Finsk stövare 

I nedanstående tabell kan vi ta del av respektive ras resultat mellan 1997 – 2006 efter 
avläsning i ”gamla” nordiska systemet. 

Statistik efter omläggning till FCI-avläsning 2007 t.o.m. 2020. 

Som HD-belastade i statistiken räknas i Gamla systemet: HDI, HDII, HDIII och HDIV. Som 
icke belastad räknas U.A. 
Som HD-belastad i nya statistiken FCI, räknas: C, D, och E. Bedömda Som icke belastad A 
och B. 

Underlaget är senast hämtat ur SKK Avelsdata 2021  04 11  gällande FCI avläsning. 
Statistiken mellan två årtal (2007-2020) är medelvärden under nämnda tidsperiod
       

 

   

      

   

   

   
   

   

   
   

   

   

   

   

   

   

   

   

   

    

    

    

                                            

 ntal  egistreringar          
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Ras Antal reg. 
2007-
2020 

Antal röntgade  

1997-2006    2007-
2020 

% röntgade      
av reg                av reg. 

97-2006              2007-
2020 

% HD       % HD FCI  

97-2006          2007 - 
2020 

Hamiltonstövare 3670 1099             1108 17,7                        30,1 22,3                      29,7 

Finsk stövare 5651 1401             1656 24,4                        29,3 11,0                      20,7 

Schillerstövare 1654 837                726 52,7                        43,9  23,4                     20,8 

Smålandsstövare 955 245                349 25,2                        36,5 22,4                      34,9 

Luzern 593  -                    191   -                            32,2   -                          15,1 

Gotlandsstövare 162  -                     46   -                            28,3     -                          32,6 

Totalt/Medelvär
d. 

12685 3582            3912 30,0                        33,4 19,8                      25,6 

  

      

Kommentar till sammanställd HD-statistik:  

Antalet hundar som avlästs enligt FCI, är nu, mot nuvarande registreringssiffror procentuellt 
fler än tidigare avläsning åren 1997 –      i det ”gamla” nordiska bedömningssystemet. I 
statistiken 
finns variationer mellan år, vilket är naturligt och beror på vilka som röntgas, antal röntgade 
osv.  

Luzern- och Gotlandsstövare togs med i statistiken först 2009.  

Vi kan i sammanställningen fortsatt konstatera att Luzern tillför statistiken mycket positivt. 
Även Finsk stövare och Schillerstövare bidrar positivt till medelvärdet.   

 
%HD-Medel för samtliga 6 raser är 25,6, vilket är en minskning med 0,6 % mot 2019. 

%Röntgade minskade med 1% till 33,4 emot 2019.  

 

Mellan 2019 – 2020 har vi haft följande HD-utveckling: 
Hamilton och Gotlandstövarna ligger oförändrade. Finsk, Luzern och Smålandstövarna ökade 
0,2-0,6 %enheter.   
Medan Schiller minskade med hela 4,5%, vilket är mycket positivt.  
 
Avelsrådens verksamhet framgår av deras rapport.  



   
 

Sida 11 av 28 
 

 
Daniel Bohlin 

Avelsansvarig 

 

 

 

 

Avelsrådsrapporter  

 

Avelsrapport för Gotlandsstövare 2020 

Utsnitt från Gotlandsstövareföreningens styrelses verksamhetsberättelse 2020. Föreningens 
styrelse är tillika rasens Avelsråd. 

Valpar 2020 och rasens utveckling 

Det föddes bara en kull gotlandsstövare under året. Hos Tobias Austli i Stöde i Medelpad fick 
Kättings Aina, SE30306/2016 sju valpar i februari med Tikko, SE58020/2015 som far.  

Föreningens ambition att det ska födas minst 5 kullar om året har inte kunnat infrias under 
2020. Antalet avlidna gotlandsstövare under året balanserar ungefär antalet födda, varför 
totalantalet levande gotlandsstövare vid årets slut var ungefär 115 hundar. Fler valpar måste 
födas varje år om inte den långsiktiga överlevnaden av rasen ska äventyras. 

Fyra tikägare har fått avelsråd under året, alltså förslag till lämpliga hanhundar till parning. 
Förhoppningsvis ger detta utdelning under 2021. 

Rasvårdsprojektet 

Inga nya inkorsningar inom rasvårdsprojektet har genomförts eller planerats. Föreningen 
följer utvecklingen av hundarna inom projektet, där det finns 7 hundar i första generation, 9 
hundar i andra generation och 7 hundar i tredje generation. 

Jaktprov 

Under jaktsäsongen 2019 - 2020 genomfördes fyra jaktprov. Tyvärr blev samtliga 0-prov. 

Utställningsmeriter  

På grund av coronapandemins restriktioner genomfördes inga utställningar under 2020, så 
det blev inga utställningsresultat för gotlandsstövare under året. 

Dokumentation av rasen 

Under året genomfördes en hundägarenkät på ungefär samma sätt som vi gjort 2014 och 
2017. Efter en del möda fick vi till slut in 108 svar, vilket innebär en svarsfrekvens på cirka 90 
%. Ett tiotal hundar har vi förlorat kontakten med. Vi vet alltså inte var de finns och om de 
ännu lever. Resultatet av sammanställningen av svaren anser vi vara bra. De allra flesta är 
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nöjda med sin hund, och det finns få dokumenterade problem i rasen. Resultat liknar i stort 
de resultat vi fick 2014 och 2017. 

Styrelsen, januari 2021 

 

 

 

Avelsrapport för Hamiltonstövare  2020 

 

I avelskommittén har följande personer ingått under verksamhetsåret: Åke Green (avelsråd), 
Johanna Flinta, (avelsråd) Göran Johansson  (ordförande)och Karin Åström (avelsråd). 

Det har genomförts tre telefonmöten under verksamhetsåret. Under verksamhetsåret har vi 
börjat arbeta med släktskapsindex vilket ger ett index på hur pass besläktade en kull valpar 
är med hela rasen. Index på max 100 är önskvärt. Vi har en omröstningsenkät på vår 
hemsida gällande för eller emot att avsluta hälsoprogrammet för hd vilket har inneburit krav 
på känd hd status. Vi har ej kunnat fatta något beslut i frågan p g a rådande omständigheter 
med pandemin och inställda fysiska årsmöten. Vi har även börjat föra en diskussion gällande 
infrysning av sperma för eventuellt framtida bruk. 

Vi uppmuntrar tikägare att även ta hänsyn till släktskapsindex i val av hane. Det är av vikt att 
förebygga att vi ska hamna i ett läge av att behöva börja inkorsa annan ras p g a för snäv 
avelsbas. Vi vädjar också till hundägare att rapportera in defekter när de uppkommer. Vi tror 
att de flesta gör detta vilket också är av vikt för att behålla hamiltonstövaren som den friska 
ras det är. 

 

Registreringar 

Under år 2020 registrerades 155 hundar totalt.  Det var 74 tikar och 81 hanar vilka är komna 
ur 22 olika kullar där 19 olika hanhundar använts Inavelsgraden i snitt på dessa kullar är 
0,8%. 

 

Hälsoläget 

Hamiltonstövaren är en ras med lite defekter och sjukdomar. Det förekommer atopiskt 
eksem, tumörsjukdomar, övre luftvägsproblem och epilepsi men i ringa omfattning. Agria 
breeders profile visar på att hamiltonstövaren inte har något problem med hd utan störst 
orsak till veterinärbesök är övre luftvägs problem. 

 

Göran Johansson Karin Åström  Åke Green        Johanna Flinta 



   
 

Sida 13 av 28 
 

 

 

Avelsrådsrapport 2020 för Schillerstövare 

Inledningsvis vill vi framföra ett varmt tack till alla intresserade och schillerägare som hört av 

sig under året. Det har varit samtal om kommande parningar, nya meriterade hanhundar till 

vår hanhundslista, valpförmedlingar eller samtal för att rent allmänt prata schillerstövare. Det 

är som regel glädjande och berikande samtal och det är roligt för oss avelsråd att vara 

efterfrågade. Hör gärna av er med era frågor! 

Registreringar 

Detta år har vi inte nått upp till vårt avelsmål enligt   S som är minst     valpar, det blev 

totalt    valpar, varav    tik  och    hanvalpar av dom    är . Det blev sammantaget    tikar 

och    hanar som gick i avel.  ntal reg valpar/kull blev       . st .  

Efterfrågan på schillervalpar var större      än tillgången,många förfrågningar inkommer 

också efter valpar från meriterade schillrar. Särskilt stor är efterfrågan efter valpar från 

rovdjursmeriterade föräldrar. Ett problem som vi har noterat, men som vi hoppas och tror 

kan vara övergående ,är att hundar som försålts till Norge tidigare inte har kommit att bli 

meriterade och därmed gått förlorade för att gå vidare i avel.  

Avelsrådgivningar 

Under året har vi haft en glädjande utveckling med ett    tal avelsrådgivningar. De flesta 

tikägare tar numera kontakt med avelsråden i god tid före en parning, vilket vi uppskattar.  

Vi har som målsättning från avelsråden att varje tikägare som efterfrågar avelsrådgivning för 

sin tik skall få förslag på täckhundar inom en vecka efter sin förfrågan. Vi fyra avelsråd 

samråder alltid om varje förfrågan från tikägare och lämnar därmed ett genomarbetat förslag 

om lämpliga täckhundar till tikägarna. Undantag från denna regel uppstår om någon tikägare 

efterfrågar någon hane från någon av avelsrådens egna uppfödningar då är praxis att det 

aktuella avelsrådet avstår från samrådet kring denna parning för att undvika jäv. 

Varje tikägare kan numera själv ,om man så önskar för att ta fram egna förslag inför samrådet 

med avelsråden ,gå in på de hjälpmedel som vi avelsråd förfogar över och se på Hitta stövare  

och eller Svenska kennelklubbens hunddata samt avelsdata för att se om en intressant 

hanhund skulle passa den egna tiken. Det vi avelsråd vill uppnå är så lite inavel som möjligt 

och aldrig över  , % samt så bra femgenerationsindex som möjligt. Detta för att söka 

vidmakthålla en så bred avelsbas som möjligt. 
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 velsråden har alla hanar som är meriterade till lägst de avelskrav som vi har faställda i ras i 

en sk hanhundlista som är en förteckning över alla meriterade hanar. Utifrån den för vi 

samtal med tikägarna om lämpliga hanar på den förteckningen.  

Inavelstrend och kullstorlek 

Inavelstrenden hamnade år      på  , , % vilket ändå är bra. . Ser vi under en längre period 

så har vi ett medeltal på  ,  vilket måste anses vara mycket tillfredställande i en så liten ras 

som schillerstövaren utgör. Speciellt när vi känner till ett antal parningar och tjuvparningar 

som skett utan avelsrådens medverkan under åren, vilka haft en betydligt högre inavelsgrad 

och därmed bidraget till att höja inavelsgraden för rasen.  

Kullstorleken under      minskade något från  ,  till  , . Även om stora skillnader 

redovisades hos tikarna. Ser vi över en längre period är medelvärdet ca  ,  i kullstorlek. 

Hälsa 

Hälsoläget hos schillerstövaren måste anses gott. Vi kan konstatera att försäkringsbolagen 

gör samma bedömning. De hälsofrågor som tidigare uppmärksammats finns i rasens gener 

men medvetna avelsstrategier hos tidigare avelsråd och kloka uppfödare har markant 

reducerat problematiken. Det gäller dock att fortsätta att undvika avels kombinationer med 

kända problem historiskt och framförallt se till att de inte dubbleras vid någon 

avelsrådgivning. 

HD röntgen görs tyvärr i alltför liten utsträckning för att vi skall känna till rasens egentliga 

hälsoläge vad gäller höftledsdysplasi. Den nu lite slumpmässigt genomförda 

röntgenundersökningen av vissa individers höftledsstatus ger ingen klar bild av det egentliga 

hälsoläget i rasen även om vi genom dessa avläsningar inte ser någon försämring av rasens 

höftledsstatus. Ser man under en   årsperiod så ligger avläsningsresultaten på   % HD     % 

HD B och   % HD C. Endast   hund har haft HD D sedan     .  

 Rasvård 

Under      har inga rasvårdsvalpar fötts. Sammanlagt sedan      talet har     valpar fötts 

inom rasvårdsprojektet. Svenska schillerstövarföreningen planerar att undersöka om Serbski 

Gonic från forna Jugoslavien kunde vara en ras att i framtiden korsa in i Schillerstövaren, men 

som läget är nu med Covid    är det bara att avvakta.       

 asens effektiva avelsbas(NE) är fortfarande relativt smal. Vi är således även framgent 

beroende av en fortsatt fokusering på utavel och fortsatt inkorsning i rasen. Framförallt är vi 

beroende av att tillvarata de hundar som meriterats ur kullar från tidigare inkorsningar.  

Den viktigaste komponenten för en fortsatt framgångsrik schilleravel är dock att vi meriterar 
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våra schillerstövare på jaktprov och att vi får fler som parar sina schillertikar! 

Med varma schillerstövarhälsningar! 

Avelsråden för Schillerstövaren 2020-02-10 

Joakim Rhen    Hasse Sterner      Christer Hederstedt   Jerry Strid      

 

 

                      

Avelsrådsrapport för Smålandsstövare 2020 

År 2020 får betraktas som ett normalår för smålandstövareaveln. Varken bättre eller sämre. 
Det är fortsatt stor brist på välmeriterat avelsmaterial.  Rasen väljs säkert bort av en stor del 
provintresserade jägare av den anledning att det är mycket svårt att finna valp med 
önskestamtavla. Oviljan att meritera hundarna på jaktprov är påtaglig. Därmed följer också 
att det blir ett tvärsnitt av rasen som går i avel. Det blir de hundar som råkar ägas av 
provintresserade personer som går i avel. Med dessa förutsättningar är det därför svårt att 
nå några större avelsframgångar för rasen som helhet. Det blir även svårt att hitta 
kombinationer med hyfsat låg inavelsgrad när det är vanligt med hela kullar där ingen valp 
blir tillgänglig för vidare avel. Detta till trotts är den jaktliga och exteriöra standarden 
tämligen god. 

Registreringar 

Under 2020 registrerades 59 valpar i Sverige. Tikar 21 st och 38 st hanar. De är födda undan 
11 olika tikar och 10 hanar. Det ger 5,4 valpar per kull i snitt. 

Efterfrågan på valpar har varit normal under 2020. 

Avelsrådgivningar 

Under året har vi lämnat rådgivning vid 6 av de 11 kullarnas tillkomst. 

Vi vill påminna uppfödarna om att våra tjänster just handlar om upplysning och rådgivning. 

Beslut fattas av uppfödaren, men vi vädjar om att uppfödarna ska följa SvStkl och SSF-s 
regler för avel. 

Inavelstrend och kullstorlek 

Ökningstakten av inavelsgraden i rasen är mycket låg under året. Det gäller även för de kullar 
där ingen rådgivning lämnats.  

Att hålla ner inavelsökningen har högsta prioritet. För 2020 ligger den på 1,9 %. 
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Kullstorleken går åt rätt håll och för året ligger den på 5,4 valpar/ kull. Det är klart över 
medelvärdet räknat över 10 år som nu är 5.27 valpar / kull.   

Hälsa 

Hälsoläget får anses mycket gott. Ett fall med EP-liknande anfall har dock rapporterat under 
året. 

Vi försöker så långt det är möjligt att undvika kombinationer med EP-anlag i båda 
föräldrarnas stamtavlor även om de kända anlagsbärarna ligger långt bak i stamtavlorna, och 
i övrigt följa SvStkl.s anvisningar om defektbekämpning. 

Det är för framtiden viktigt att alla fall av EP-liknande anfall rapporteras och dokumenteras 
även om de är få. 

Här brister det en hel del från hundägare och uppfödare. 

Även ett fall av konstaterad PDA har rapporterats. Det är det första kända fallet i rasen. 

Förmodligen saknar det ärftlig disposition, men vi följer detta noga.  

Kravet om känd HD-status på smålandsstövare för att användas i avel har under året slopats. 
Det är således nu frivilligt att höftledsröntga smålandsstövare. Det röntgades 9 st under 
2020. Som jämförelse röntgades 20 st under 2019 och 25 st under 2018. 

Om en hund uppvisar kliniska besvär från höfter bör den röntgas. 

                                                                                                                                                                  
Rasvård  

Under 2020 har en rasvårdsparning genomförts. Det är en X2 parning med schiller som gav 

fyra valpar. En parning med dunker var planerad men stoppades tyvärr av reserestriktioner 
till Norge. 

Även försöken med att finna lämpliga raser för inkorsning utanför norden har med pandemin 
avstannat. Så fort läget medger normala kontakter med övriga europa ska arbetet 
återupptas. 

Blickarna har riktats mot forna Jugoslavien och Österrike. 

Jämsides med att rasinkorsningen får fart är det av yttersta vikt att fler hundar blir 
tillgängliga i aveln. Det gäller såväl tikar som hanar.  

Utställning och jaktprovsmeritering måste bli en självklarhet för alla ägare av 
Smålandsstövare om rasen ska utvecklas positivt.  

Avelsrådet för Smålandsstövare 

Mats Nilsson     Håkan Forsberg   
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Avelsrapport Luzernerstövare 2020 

Säsongen 2020 hade vi 6st kullar valpar och 6 stycken olika hanar till kullarna 
vilket resulterade i 39 stycken valpar för år 2020. 
 
När det gäller inavelsgrad så ligger vi på 1,7% i snitt vilket måste anses som  
godkänt när det gäller en så liten ras som Luzernerstövaren 
 
Året innan så registrerades endas 19 stycken valpar så det är mycket  positivt att det blivit en 
så rejäl uppgång för rasen. 
 
 
När det gäller jaktprov så ser det även där mycket ljust ut. 
Ser att det är 35 stycken olika hundar som startat på jaktprov och att det resulterat i 
fina resultat i både öppen klass  och elitprov bland annat 9st förstapris i elitklass. 
Samarbetet mellan Sverige och Norge är mycket gott och underlättar avelsarbetet mellan 
länderna. 
 
Ni som planerar att para er tik tag kontakt i god tid innan parning vilket underlättar avelsar-
betet. 
 
Anders Rehn  
Avelsråd Luzernerstövare 
 
 

Avelsrådsrapport för Finskstövare 2020.  

År 2020 går till historien som ett mycket märkligt år, i Covid 19 pandemins tecken. Ett år där 
både jaktprov och kanske framför allt utställningar i stor utsträckning tvingades att ställas in. 
Att registreringen av finskstövare detta år minskade, med restriktioner av resandet både 
inom landets gränser och till våra nordiska grannländer är nog ganska naturlig. Vi avelsråd 
vill tacka för det stora engagemang som finns kring vår ras, vilket ni alla bidrar till, antingen 
som förtroende valda, uppfödare eller helt enkelt som en engagerade jägare med sin duktiga 
finskstövare. Många är frågorna till oss avelsråd, vilket är inspirerande, vi gör alltid vårt bästa 
för att försöka svara på allehanda frågor som berör aveln. Nu tar vi nya tag och hoppas på 
ett bättre år med ökade registreringar och att stövarverksamheterna kommer i gång igen.  

Registreringar  

Registrerade hundar 2020 visar på en nedgång med ca. 9,5 % från föregående år. Under 
2020 registrerades det totalt 332 hundar, fördelat på 167 tikar och 165 hanar, varav 22 är 
importerade hundar. I rasens hemland kan man se en liten ökning av registreringar under 
2020. Totalt registrerades i Finland 1096 finskstövare, mot föregående år 1046, ett plus på 
4,8 %. Vår uppmaning är att använda duktiga hundar i aveln, om dom uppfyller kraven som 
finns i avelsplanen för rasen! Tänk på att även hundar som kommer ur kullar med 
dokumenterat bra jaktlig bredd och som ännu inte nått sitt championat, kan vara nog så 
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viktiga att använda i avelsarbetet. Här utgör unghundsgranskningen med UHG-Index och 
kullvärde ihop med den ny införda unghundsklassen vid jaktprov, utmärkta redskap för att 
tidigt få en uppfattning av föräldrarnas nedärvning. Man kan även se att intresset för valpar 
efter rävmeriterade föräldrar är fortsatt hög, det är därför viktigt att hundar med rävintresse 
i ännu större utsträckning startas på SR-prov och unghundsgranskas.  

 

 

 

 

 

 

Avelsrådgivningar 

Under året har totalt 30 avelsrekommendationer getts. De flesta tikägarna tar kontakt med 
avelsråden i god tid före en parning, vilket vi uppskattar. Vi har som målsättning från 
avelsråden att varje tikägare som efterfrågar avelsrådgivning för sin tik skall få förslag på 
täckhundar inom en vecka eller vid av tikägare och avelsråd uppgjord lämplig tidpunkt. Vid 
behov rådgör vi som avelsråd med varandra vid rekommendation av lämplig täckhund, för 
att kunna presentera ett så genomarbetat förslag som möjligt till tikägaren. Om någon 
tikägare efterfrågar täckhund som ägs av eller kommer från någon av avelsrådens egna 
uppfödningar, så är det praxis att något av de andra avelsråden handlägger denna förfrågan, 
för att undvika en jävsituation. Varje tikägare kan naturligtvis själv, om man så önskar, ta 
fram egna förslag inför samrådet med avelsråden om tänkbar täckhund. Användbara 
hjälpmedel kan då vara Hitta Stövare, Svenskakennelklubbens avelsdata eller hunddata. Vi 
avelsråd vill uppnå en så låg inavelgradsökning som möjligt för rasen, eller ett medelvärde 
som balanserar på en acceptabel nivå runt ca. 1 % och aldrig över 3 % samt så bra 
femgenerationsindex som möjligt. Detta för att kunna vidmakthålla en så bred avelsbas som 
möjligt. Avelsråden har de hanar som är meriterade till lägst de avelskrav som är fastställda i 
  S, i en hanhundslista som även finns presenterad på SFF’s hemsida. På hanhunslistans 
förtext finns de kriterier som är uppsatta för att en hane skall presenteras på listan.Tänkbara 
täckhundar som inte uppfyller alla kriterier för att komma med på den officiella 
hanhundslistan, kan naturligtvis även de vara viktiga tillskott för att öka rasens avelsbredd. I 
denna kategori kan vi ex. se importerade hundar, eller hundägare som vill para sin tik i 
Finland eller Norge. Vid förfrågan på parning i Finland eller Norge, följer vi oftast det aktuella 
landets regler vad det gäller ex. max antal valpar efter en hanhund, vissa undantag kan 
förekomma i fall med dokumenterat duktiga nedärvare från linjer som inte är 
överrepresenterade i vårt land. Samma regler gäller även vid parningsförfrågan av ”svensk” 
täckhund till tik från annat land. 
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Inavelstrend och kullstorlek 

Rasens genomsnittliga inavelsgrad, över fem generationer hamnade år 2020 på 1,2 %, vilket 
får anses som ett bra värde. Inavelstrenden är en viktig parameter för att kunna bibehålla en 
bred avelsbas med friska hundar även i framtiden. Om man ser över en tioårsperiod (2011 - 
2020) så har vi ett medelvärde på 0,89 % vilket är riktigt bra. Även om stora skillnader på 
kullstorlekarna kan ses hos de använda tikarna, hamnade kullsnittet för 2020 på 6,6 valpar, 
lite lägre än medelvärdet över en tioårsperiod (2011 – 2020) vilket ger en medelkull på 6,8 
valpar.  

Hälsa 

Finskstövaren är i stort sett en frisk och sund ras. Det förekommer dock årligen några få 
inrapporteringar av hundar med atopiska allergier, patella/korsbands problem, epilepsi och 
mentala brister. Det man via försäkringsstatistik kan se en viss ökning av är problem i övre 
luftvägarna, diabetes och olika former av cancersjukdomar. Sjukdomar som Ataxi och PDA 
finns inom rasen men inga nya fall har under senare år rapporterats, men vi måste fortsatt 
vara observanta på dessa sjukdomar och följa RAS vid användandet av avelsdjur. 
Hälsofrågorna ovan finns i rasens gener men medvetna avelsstrategier och kloka uppfödare 
har markant reducerat problematiken. Det gäller dock att även fortsättningsvis undvika avels 
kombinationer med kända problem historiskt och i möjligaste mån se till att de inte 
dubbleras vid någon parning. Det är därför väldigt viktigt att defekter hos hundarna 
rapporteras till Sv.Stkl defektregister. Det finns ett fortsatt fokus på att så många som möjligt 
gen-testar sin finskstövare, för att undvika dubblering av framför allt ataxigenen i någon 
parningskombination. De flesta sjukdomar som finns med i DNA testet MyDogDNA2020 är 
kan man tycka kanske mer eller mindre relevanta för finsk stövare, men det är viktigt att vi 
fortsätter testa våra hundar så att vi även fortsättningsvis kan ligga i framkant med att ha 
genetiska sjukdomar under hyfsad kontroll. Utbredningen av anlagsbärare för ataxigenen 
bland testade finskstövare hos MyDogDNA i Finland, har de senaste åren legat stabilt på ca 
19 %. En ny aktör bland godkända laboratorium för ataxitest på finskstövaren är Laboklin 
(Labogen), här är ett utökat samarbete på gång. Det sker löpande en uppdatering av 
svenskregistrerade, ataxitestade hundar på SFF’s hemsida under fliken ”Svenska ataxilistan”. 
Då återrapportering av testade hundar inte sker automatiskt, vädjar vi till er som gjort testet 
att vidarebefordra resultatet så att så många hundar som möjligt kommer med på de olika 
listorna. Hur återrapporteringen går till finns beskrivet i texthuvud för ”Svenska ataxilistan”. 
Det är viktigt att tänka på att inget hindrar att bärare av ataxigenen används i avelsarbetet, 
om motparten är fritestad. Endast om båda föräldrarna är bärare av ataxigenen kan valparna 
utveckla ataxi, därför är det lika viktigt att få med både bärare och icke bärare på listan. För 
att säkerställa sig om att inte få några sjuka valpar, bör ett av föräldradjuren vara testad fri. 
HD röntgen görs tyvärr i alltför liten utsträckning för att vi skall känna till rasens egentliga 
hälsoläge vad gäller höftledsdysplasi. Den nu lite slumpmässigt genomförda 
röntgenundersökningen av vissa individers höftledsstatus ger ingen klar bild av det egentliga 
hälsoläget i rasen, men ger ett underlag som är tillräckligt för användandet av HD-Index för 
rasen. Antalet HD-Röntgade hundar minskade under 2020, men detta är oftast 
sammanbundet med antalet registreringar och nu även den pågående Covid19 pandemin. 
Utfallet från de HD-Röntgade hundarna hamnade på för 2020: 79 hundar röntgades, utfallet 
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gav ej HD-belastade hundar (A-B) 60 hundar 76 %, 32 ur gruppen A-B hundar erhöll ett HD-
Index över 100, HD-belastade hundar (C-D) 19 hundar 24 %, en liten förbättring jämfört med 
2019. Om man ser på ett lite längre perspektiv inom årsintervallen fr.o.m 2011 – t.o.m 2020, 
så registrerades det under dessa år totalt 3673 hundar, under samma årsintervall HD-
röntgades 1137 hundar 31 %, ej HD-belastade (A-B) 880 hundar 77 %, HD-belastade (C-D-E) 
257 hundar 23 %. Från år 2018, har HD-Index används i större utsträckning som ett riktvärde 
i avelsarbetet för finskstövaren. I tabell nedan syns aktuella värden för referenspopulation 
för HD-Index. HD-Index är ett säkrare avelsinstrument för att på längre sikt förbättra rasens 
HD-Status, utan att minska avelsbasen alltför mycket. Förhoppningsvis hjälper indexeringen 
oss att bryta den negativa trend som synts under senare år. Om HD-Röntgens vara eller inte 
vara som en del av stövarnas hälsoprogram, har flitigt diskuterats under 2019 - 2020. Men 
för finskstövaren kvarstår kravet om känd HD-Status innan parning, för tilltänkta avelsdjur.  

Rasvård 

Rasens effektiva avelsbas (NE) är fortfarande på en nivå som kan anses som mycket god och 
den tillgängliga avelsbasen hamnar på 185 i värde, beräknat på intervallet 2011 - 2020, med 
ett snitt av 0,89 % i inavel. Det totala generationsintervallet från föräldradjur till avkommor, 
ligger ganska stabilt, och hamnar på 5,6 år. För att fortsatt kunna hålla en bra avelsbas och 
snabba på avelsframstegen bör generationsintervallet minskas ytterligare och ett rimligt mål 
kan vara på 5 år. Om registreringssiffrorna minskar, krymper också avelsbasen snabbt det är 
därför viktigt med en fortsatt fokusering på utavel och att få in fler yngre hundar från bra 
kullar i aveln. De viktigaste komponenterna för en fortsatt framgångsrik avel är att vi 
använder sunt förnuft samt utnyttjar de ”instrument” som finns i form av 
unghundsgranskning, jaktprov och utställningar och utvärderingar resultaten från dessa. 
Peter Lövgren fortsätter att representera finskstövaren i Sv.Stkl avelsnämnd även under 
2021. Genom avelsnämnden får vi ett större tvärfunktionellt arbete mellan de olika 
stövarraserna, vilket måste vara mycket positivt för nya framtida avelsgrepp. 

  

Avelsråden 

 

 Peter Lövgren   Christian Drott    Rolf Pellving 

     
 
 

 

 

 

 

 



   
 

Sida 21 av 28 
 

Avslutning 

Styrelsen för Svenska Stövarklubben fr o m 2020-11-10 får härmed överlämna denna 
verksamhetsberättelse för 2020 års verksamhet till Stövarfullmäktige 2022 för godkännande. 

 

Sverige i april 2021 

 

 

Rolf Karlsson  Peter Hermansson  Lill Wiklund 

 

   

Marita Lithander Thomas Eriksson  Leif Lundholm 

 

    

Petra Högberg Daniel Bohlin   Thomas Larsson 
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Bilaga 1(2) 

Slutord från ”gamla” Styrelsens arbete i Sv Stk 

Den ”gamla” styrelsens arbete blev förändrat genom att tre ledamöter hoppade av med 
omedelbar verkan under vår senast mandatperiod. 
Frågor och funderingar blev plötsligt många. 
Naturligtvis var frågan uppe om vi skulle Kalla till ett extra Fullmäktigemöte eller att fortsätta 
arbeta, vi som satt kvar.  
Vi kontaktade valberedningen som vi hela tiden haft en tät dialog med och som även varit 
kallad och närvarade vid våra möten. 
Vi diskuterade mycket och länge om; ”vad som blir bäst för Sv Stövarklubbens verksamhet, 
våra hundraser och hundägare.   
Vårt enhälliga beslut blev; att vi som var kvar skulle ta ansvaret och fullfölja vårt uppdrag, 
fram till nästa fullmäktige. 
Vid vårt första möte efter beslut om att fullfölja, vara att omfördela styrelsens 
arbetsuppgifter på oss som satt kvar, vilket medförde att vi blev ansvarigför för minst två 
arbetsområden inom styrelsen. 
Sen kom ocksåC19 Pandemin, vilken inte underlättade för någon enskild eller organisation.  
Den nya situationen förde med sig att det var nödvändigt att ytterligare utarbeta nya rutiner 
för styrelsens arbete intern och mot övriga enheter inom Sv Stk. 
Trotts allt som uppstod, är jag som ordförande, stolt att fått jobbat med så kompetenta 
styrelseledamöter i alla uppkommarna nya situationer.  Vi kunde därför överlämna en 
förening till nästa styrelse, 
med genomförda beslut, framtidsutsikt och mycket en mycket god ekonomi!  
För våra Stövare och Sv Stk:s bästa! 
Owe Karlsson  

ordf.  
 

Avelsansvarig Sv Stk 

Under mina år som Avelsansvarig inom SvStk, har jag satt stort värde i att hålla god kontakt 
med våra Avelsråd.  
Senaste året blev det inte som jag önska, av kända anledningar. 
Min vision i avelsarbetet har varit att; jobba för ökade registreringssiffror inom alla raser. 
Förbättra hundarnas jaktliga förmåga, motverka redan kända, inavelsdekter, underlätta för 
dom mindre raserna inom Sv.Stk samt upprätthålla god kontakt mellan raserna. 
Vi ”gamla styrelsen” startade ett arbetsprojekt för att få om möjligt in nytt material i dom 
raser som har störst behov, men ville även öppna upp för raser som var intresserade av 
nytänkande och långsiktigt avelsperspektiv. Inom projektet fick vi också god hjälp och 
kompetens från SKK . 
Jag hoppas verkligen att det finna intresse och arbetslust inom den nya styrelsen att 
fortsätta arbeta med vårt uppstartade initiativ. 
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Några tänker säkert; varför avslutar han inte med att skriva något om Jaktprovens betydelse 
i nuvarande Avelsarbetet. 
Jag väljer denna gång av att spara den kunskapen och erfarenheten, kanske till ett annat 
tillfälle, vi får se. 
Ett stort tack till alla avelsråd och rasföreningar som jag fått möjlighet att lära känna och 
samarbeta med. 

Tack för mig och mina 15 år som AA i Sv Stk. 

Owe Karlsson 

Ekonomi 

I upprättad resultatrapport per den 31 juli 2020 visas ett delårsresultat på ett överskott om 
730 668 kronor. Där det största intäkterna har varit ingående medlemsavgifter samt 
annonsintäkter och de största kostnaderna har varit medlemshanteringen SKK samt 
utgående medlemsavgifter.   

Carina Adolfsson 

Rapport 2020-01-01 till 2020-08-30 för sekreterare, medlems- och ungdomsansvarig samt 
PR- och material.  

2020-01-01 hade Svenska Stövarklubben totalt i alla medlemskategorier 5069 medlemmar 
mot 5491 ett år tidigare. 

Uppdraget som sekreterare har inneburit sedvanliga interna och externa kontakter. Svenska 
Stövarklubbens verksamhet har som samhället i stort varit påverkad av pandemin av covid-
19. Med de restriktioner och avrådan av fysiska sammankomster har verksamheten 
begränsats till digitala möten. De mässor som klubben brukar representera på har av 
naturliga skäl ställts in.  

Ett större och viktigt rekryteringsarbete för exteriördomare har inletts och mottagits positivt. 
Med de kontakter vi haft med Svenska Kennelklubben (SKK) har vi fått information om vad vi 
själva ska inleda med för att kunna få nyutbildade exteriördomare. Detta är ett samarbete 
med övriga klubbar med jagande hundar. Planeringsmässigt bör rekrytering av lämpliga 
kandidater vara klart till halvårsskiftet 2021 och den interna delen av utbildningen starta när 
pandemiläget medger detta. 

Gunnar Petersson 

 

IT-2020-01-01 till 2020-08-30 
Arbetet med Hundprov och Hitta Stövare löpte på i den takt vi tänkt och helt enligt budget. 
Samarbetet med Animistration fungerade utmärkt och de var ytterst lyhörda för 
Stövarklubbens önskemål. Arbetet tar tid, vilket är förståeligt då det hela tiden dyker upp 
nya frågor från den avelsintresserade delen i Svenska Stövarklubben, kring vad man vill 
kunna söka ut härnäst.  
 tt arbeta med den delen av ”stövarfolket” är högst inspirerande. Att sen från de mer 
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kritiska, få frågor som ”När är det färdigt?” vill jag bara säga – ” ldrig hoppas jag”! 
Det är nämligen den stora grejen i hela det här arbetet, att det aldrig bör bli färdigt! Ju mer 
data och analyser vi kan göra utifrån jaktproven kommer också fler frågor och önskemål. 
Toppen! Då är vi på rätt väg! 

Tyvärr var inte Stövarklubben mogen detta, utan är fortfarande fast i att 
tävlingsverksamheten är det viktigaste. Fast registreringarna går ner, medlemmarna 
försvinner, SKK funderar över vår avelsbas hos de Svenska stövarna och vi bara fortsätter att 
tävla utan att fundera ett varv till. De avelsintresserade som ser det allvarliga förstår 
naturligtvis vad det här projektet betyder. Att på sikt kunna ha alla Nordens stövare samlade 
i samma bank med resultat från utställning och jaktprov. Det var också där hela projektet 
började! Avelsråden fick säga sitt och valde Hitta Stövare och Hundprov vid en 
avelskonferens i Upplands-Väsby. Stort motstånd till ”Hittaprojektet” kunde, hör och häpna, 
skönjas från personer som sannolikt är inne på sin sista stövare på grund av ålder. 
Vad säger man liksom? 

Andreas Johansson 

Information 

Svenska stövarklubbens information hanteras liksom tidigare år genom flera 
informationskanaler.  

Hemsidan stovare.se är tillsammans med tidskriften Stövaren klubbens viktigaste 
informationskanaler.  

Hemsidan stovare.se är den mest informativa kanalen där klubbens aktiviteter, protokoll och 
sedvanlig föreningsinformation kan hämtas. Lokalklubbars, rasklubbars och andra 
organisationers hemsidor är länkade till stovare.se vilket gör sidan till ett mycket viktigt 
forum för såväl medlemmar och andra stövarintresserade. Från hemsidan kan även Hitta 
stövare hämtas.  

Det populära månadsbrevet som gått ut till klubbarna har blivit mycket väl mottaget. 

Stövaren har under 1:a halvåret utgivits med 2 nummer.  

Svenska Stövarklubben har även ingått avtal med ett antal huvudsponsorer som skall 
profileras på hemsidan och i samband med olika aktiviteter. 

Svenska stövarklubben är även representerade i sociala medier där den i särklass mest 
populära kanalen är Facebook. Klubben använder inte Facebook som huvudkanal utan 
Facebook får ses som ett medlemsforum där diskussionerna och artiklarna engagerar 
många. Tyvärr råder inte alltid den etik och moral som man kan önska sig här behöver var 
och en som skriver tänka till en gång extra innan man trycker på enterknappen. 

Instagram kan även ses som en infokanal men har inte slagit igenom hos oss. 

Tomas Lööf 

Informationsansvarig 
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Utställningar 

Utställningsverksamheten har på grund av pandemin blivit i det närmaste helt inställd. En 
utställning inom stövarklubben hanns med innan pandemin satte stopp. Västernorrlands 
stövarklubb var det som arrangerade utställningen under februari månad. 

Tomas Lööf 

Utställningsansvarig 

Jaktprov 

Jaktprovsverksamheten för aktuell tid har redovisats för hela jaktåret 2019-20 i 2019 års 
verksamhetsberättelse.  

Tomas Lööf 

Jaktprovsansvarig 

Jaktpolitik 

Det arrangerades ett vargseminarium i Sveriges riksdags förstakammarsal den 12 februari 

2020, ett arrangemang som Kristdemokraternas riksdagsledamöter Magnus Oscarsson och 

Kjell-Arne Ottosson stod som värdar för. 

Myndighetsrepresentanterna i panelen, Naturvårdsverkets Marcus Öhman och Maria Falke-

vik från länsstyrelsen i Värmland, visade inte precis någon större vilja att skriva under på pro-

blembilden. Vargdrabbade människors förtroende och tillit för dessa statens institutioner är 

mycket lågt, eller rentav obefintligt, och då föreligger det ett tydligt problem. Men när sagda 

myndigheter inte själva vill inse det, kan man knappast hoppas på någon snar bättring. Här 

behöver vi fortsätta att enträget påverka våra politiker så att de förstår att jakt med hund 

blir omöjligt i vargland och att boendet på landsbygden påverkas starkt. Vi anser att vår verk-

samhet är starkt hotad av vargen och vill inte att arten ska finnas i vårt land.  

I mellersta Sverige har vargen en stor betydelse för jakten på hare och räv där släpper vi ty-

värr inte lika ofta våra stövare längre. 

 

Under2020 har det jobbats hårt med att påverka att de nya jakttiderna ska bli så bra som 

möjligt för oss stövarjägare. Ett förslag att korta ner stövarjakten på räv med 15 dagar kriti-

seras starkt från oss stövarjägare och där det nya förslaget är att jakttiden ska sluta den sista 

februari på samma sätt som för hare. I skrivande stund vet vi vad beslutet blev och det är 

mycket tråkigt då många nya stövarjägare har fattat intresse för att jaga räv med deras hun-

dar. Räven är harens största predator och behöver decimeras.  
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Ett annat negativ förslag är att brunstuppehållet för älgjakten i norr skulle kunna slopas och 

de enda som jobbar aktivt för att vi ska få behålla uppehållet är tacksamt Svenska Jägareför-

bundet men de får tyvärr ingen stöttning från någon annan organisation som är remissin-

stans. Det skulle vara mycket olyckligt ur etisk och biologisk synpunkt och för en fortsatt hög 

acceptans för jakten om brunstuppehållet slopas. Dessutom skulle det också ha en negativ 

påverkan för våra jaktprov i norr där uppehållet erbjudit provrutor utan kollision med älgjak-

ten. 

Pandemin som riktigt nådde Sverige under mars månad har förstås påverkat även den jakt-

politiska delen då de fysiska mötena med politiker har uteblivit och istället blivit digitala. Nu 

har samhället lärt sig mycket om digitala möten under året dock är det svårare att påverka 

viktiga jaktfrågor då man sitter bakom en skärm och inte träffas fysiskt. 

 
Att rapportera vår avskjutning på småvilt är mycket viktigt och det kunde vi riktigt känna av 
när artdatabanken utredde skogsharens tillstånd i Sverige. De delade in landet i tre regioner 
och endast i den alpina regionen ansågs skogsharen ha gynnsam bevarandestatus. Förstås är 
avskjutningsrapportering mycket viktig och det är något som vi småviltsjägare måste bli 
bättre på och är bland annat den statistik som används när man tittar på arternas förekomst.  

Svenska Jägareförbundet har gjort en utredning om vi ska kunna fortsätta att jaga hare i 
framtiden och ser definitivt inga hinder till att skogsharen ska kunna fortsätta att jagas. Det 
går inte att döda stövarjakten som är vårt intresse och folkrörelse över en natt och som är en 
gammal allmogejakt som bedrivits i hundratal år. 

Avslutningsvis vill vi tacka SKK och Svenska Jägareförbundet som tillsammans drivit frågan 

att göra löshundsjakten till ett kulturarv och här fick vi ett godkännande till ett nationellt kul-

turarv under året. Den första nationella delen har framförallt SKK jobbat med och idag har 

Svenska Jägareförbundet drivit frågan längre och jobbar nu mot målet att löshundsjakten ska 

bli ett Unesco världskulturarv. 
 

Peter Ledin 
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Bilaga 2(2) 

Verksamhetsberättelse från Svenska Stövarklubbens interimsstyrelse 2020-08-30 -- 2020-

11-10 

En majoritet av delegaterna vid årets Stövarfullmäktige beslutade att inte bevilja 

ansvarsfrihet för alla de verksamheter som man ansåg skulle ha varit genomförda år 2019. 

Detta fick till följd att hela den sittande styrelsen avgick med omedelbar verkan. Mötet 

beslöt att tillsätta en interimsstyrelse fram till den 10 november då det ajournerade mötet 

skulle återupptas. Den fick den "glasklara" uppgiften att "Hålla skutan flytande, betala 

räkningar och kalla till nästa möte den 10 november". Mötet beslöt också att utse en 

valberedning som skulle komma med förslag till en helt ny styrelse. 

Interimsstyrelsen kom att bestå av och organiseras med Cenneth Quick som ordförande och 

Gottne Lindgren som sekreterare och Leif Lundholm som ansvarig för ekonomi och 

information. Vi har haft lätt för att samarbeta och bli överens i de frågor som varit aktuella 

för att "hålla skutan flytande". Inriktningen har varit att agera som "Akutmottagning" och 

undvika begränsningar i handlingsfriheten för den nya styrelsen. Vi har sänt ut två aktuella 

lägesorienteringar (sept och okt) till samtliga lokalklubbar och rasföreningar och via Svenska 

Stövarklubbens hemsida orienterat alla medlemmar om att man kan söka den aktuella 

informationen på de lokala hemsidorna. Sedan den 10 oktober har information om 

valberedningens förslag sänts ut till berörda och även funnits på Svenska Stövarklubbens 

hemsida. 

Kallelse till det återupptagna Fullmäktigemötet utsändes 2020-10-27.  

Vi har haft samverkan med delar av den nu avgångna styrelsen och därvid fått underlag för 

vår verksamhet och även en beredskap för att överlämna "det materiella arvet" till den nya 

styrelsen. Efter samverkan med Gunnar Pettersson har vi även fått stöd med att kunna förse 

aktuella arrangörsklubbar med Svenska Stövarklubbens olika plaketter och utmärkelser vid 

mästerskapstävlingar (jaktprov för DM och SM).  

Vi har haft ett tätt och väl fungerande samarbete med valberedningens sammankallande, 

Mikael Pettersson.  

Vi har fått det stöd vi bett om från Fredrik Bruno på SKK.  

Fullmäktiges beslut att kalla oss för "Interimsstyrelse" visade sig vara olyckligt och besvärligt 

när det gäller vår uppgift att "betala räkningar". Klubbens bank var inte villig att samarbeta 

med en "interimsstyrelse"! Kändes onekligen snopet att stå inför banken med ett uppdrag 
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från ett Stövarfullmäktige med så många "ärrade styrelseproffs" och få besked om att vi som 

interimsstyrelse inte hade fått mandat att agera i bankärenden. Nu löste banken detta med 

oss ändå i form av en tillmötesgående tjänstemans "engångslösning" så att vi kunde betala 

de allra mest brännande räkningarna. Vissa betalningar fick vi ändock ordna ur egen ficka.  

Särskild orientering om uppgiften "Betala räkningar" och den "uppföljning av utvecklingen 

med vårt nya datasystem för bl a rapportering mm" som har skett under interimsperioden 

kommer att ges muntligt vid dagens återupptagna Fullmäktige och vid behov även senare till 

den nya styrelsen.   

Vår årsbok med resultat mm har distribuerats till de köpare som i samband med 

inbetalningen angett namn och adress Samverkan med ansvariga för tidningen Stövaren har 

skett. Tidningens nummer 4 är klart och kommer att utges som planerat kring den 

27.november. Efter framställan från redaktionen har vi även bidragit med ledaren till detta 

nummer. Tidningens annonssäljare, Ronny Benjaminsson, har fått klartecken att fortsätta 

sitt uppdrag och möjligheter till även långsiktiga annonslösningar.   

Samarbetet med SKK har medfört att bl a Gävleborg, Halland och Bohus län- Dal har fått nya 

auktoriserade jaktprovsdomare. 

Verksamheterna med jaktproven har kommit igång och kvalen till våra mästerskapstävlingar 

ser ut att gå bra. Den avgångna styrelsens direktiv och anvisningar för hur tävlingarna ska 

genomföras m ht rådande pandemi har gällt även under interims tiden och har meddelats 

aktuella arrangörer att dessa gäller även fortsättningsvis tills annat anges. För "SM för 

stövare som jagar räv" ("Räv-SM") har arrangören (Halland) medgivits att planera för "två-

domarsystem". 

En glädjande sak som tidigt under interimsperioden stack ut var det utomordentliga 

resultatet av den nya valberedningens arbete! Den arbetsgruppen har verkligen haft 

förmåga att förvandla snack till verkstad! Vill rikta ett stort och varmt tack till 

valberedningens sammankallande Mikael Pettersson och hans "eminent five quartet" dvs 

Michael Barchéus, Olle B Häggkvist, Rolf Johansson och Lennart Ragnarsson. Så snabbt och 

bra ni jobbat! Hoppas verkligen att ni får känna av den tacksamhet och respekt ni 

förtjänar! 

För interimsstyrelsen 

Cenneth Quick Gottne Lindgren Leif Lundholm       

Ordförande  Sekreterare  Kassör/infoansv mm 

 


